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Poročilo o aktivnostih, povezanih s Konferenco o prihodnosti Evrope  
za obdobje od 19. 6. 2021 do 31. 10. 2021 

 
 
Državni svetnik Bojan Kekec je bil na 41. seji Državnega sveta dne 9. 6. 2021 
imenovan za predstavnika Državnega sveta Republike Slovenije v delegaciji za 
plenarna zasedanja Konference o prihodnosti Evrope (v nadaljevanju: Konferenca).  
Državni svetnik Kekec ima poleg članstva v delegaciji za plenarna zasedanja kot 
predsednik Komisije Državnega sveta za mednarodne odnose in evropske zadeve 
tudi status opazovalca v Izvršnem odboru Konference o prihodnosti Evrope (v 
nadaljevanju: Izvršni odbor) skupaj z ostalimi predsedniki parlamentarnih odborov za 
evropske zadeve nacionalnih parlamentov (konferenca COSAC) iz trojke 
predsedstev. Iz Republike Slovenije ima status opazovalca v Izvršnem odboru tudi 
mag. Marko Pogačnik, predsednik Odbora Državnega zbora za zadeve Evropske 
unije. Za preostale člane delegacije Republike Slovenije za plenarna zasedanja 
Konference so bili imenovani poslanci Državnega zbora Nik Prebil, mag. Branko 
Grims in Meira Hot.  
 
Glavni cilj Konference, ki bo potekala eno leto s pričetkom 9. maja 2021, je voditi 
razpravo o ključnih izzivih, prednostnih nalogah in prihodnosti Evrope, v kateri je 
posebnega pomena sodelovanje evropskih državljanov. V javno razpravo bodo poleg 
državljanov vključene institucije EU (Evropska komisija, Evropski parlament in Svet 
EU), nacionalni parlamenti in drugi deležniki. Konferenci sopredsedujejo predsedniki 
treh osrednjih institucij EU: predsednica Evropske komisije Ursula von der Leyen, 
predsednik Evropskega parlamenta David Maria Sassoli ter predsednik države 
oziroma vlade države, predsedujoče Svetu EU. Operativno vodstvo Konference je v 
rokah Izvršnega odbora, ki je pristojen za vodenje Konference ter pripravo njenih 
sklepov. Sestavljajo ga po trije predstavniki vsake od zgoraj naštetih institucij. S 
strani Evropske komisije: podpredsedniki Věra Jourová, Maroš Šefčovič in Dubravka 
Šuica, s strani Evropskega parlamenta: po en poslanec iz strank EPP (Manfred 
Weber, DE), S&D (Iratxe García Pérez, ES) in RE (Guy Verhofstadt, BE), Svet EU pa 
zastopajo ministri oziroma državni sekretarji predsedujočih držav v času delovanja 
Konference. V času slovenskega predsedovanja je to državni sekretar na Ministrstvu 
za zunanje zadeve Gašper Dovžan. Status opazovalca v Izvršnem odboru ima 
predsedniška trojka Konference predsednikov parlamentarnih odborov za evropske 
zadeve nacionalnih parlamentov COSAC (v nadaljevanju: trojka COSAC). 
 
Razprave o prihodnosti Evrope potekajo v okviru plenarnih zasedanj Konference, 
evropskih državljanskih forumov in nacionalnih posvetovanj v posameznih državah 
članicah. Evropski državljanski forumi so osrednje stičišče Konference, ki je 
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orientirana posebej na evropske državljane. Vsak evropski državljanski forum 
sestavlja 200 državljanov, ki obravnavajo prispevke in svoje ugotovitve nato v obliki 
priporočil posredujejo plenarnemu zasedanju. V času trajanja Konference so 
predvidena štiri plenarna zasedanja: prvo je potekalo v času portugalskega 
predsedovanja (junija 2021), dve potekata v času slovenskega predsedovanja 
(oktobra in decembra 2021), četrto in zadnje plenarno zasedanje pa bo potekalo v 
času francoskega predsedovanja. Med plenarnim zasedanjem Konference deluje tudi 
devet delovnih skupin, ki obravnavajo devet vsebin z večjezične digitalne platforme. 
Slednja je stičišče izmenjave mnenj na različnih ravneh in omogoča državljanom in 
državljankam EU izmenjavo zamisli in stališč o prihodnosti Evrope. Na njej bodo 
objavljeni različni predlogi, pobude in poročila razprav državljanov in napovedi 
posameznih dogodkov v vseh uradnih jezikih Evropske unije.  
 
Sodelovanje državnega svetnika Kekca pri delu Konference poteka v sklopu 
Izvršnega odbora, saj je član oziroma v času slovenskega predsedovanja 
sopredsedujoči predsedniške trojke COSAC, ki ima status opazovalca v Izvršnem 
odboru, ter v sklopu plenarnih zasedanj Konference, katerih se udeležuje kot 
predstavnik Državnega sveta Republike Slovenije. V času od vzpostavitve 
Konference na ustanovnem zasedanju Izvršnega odbora, ki je potekalo preko 
videokonference 24. 3. 2021, do vključno meseca oktobra 2021, se je državni svetnik 
Bojan Kekec med drugim udeležil: 
 

 Otvoritvenega dogodka Konference (9. 5. 2021); 

 Srečanj Izvršnega odbora (24. 3., 7. 4., 9. 5., 19. 7. in 20. 9. 2021); 

 Sestankov trojke COSAC (20. 3., 30. 3., 9. 5., 12. 5., 18. 6., 16. 7., 13. 10. in 
18. 10. 2021); 

 Plenarnih zasedanj Konference (19. 6. in 22. - 23. 10. 2021). 
 
 

* * * 

Otvoritveni dogodek Konference o prihodnosti Evrope 
 
Državni svetnik Kekec se je 9. 5. 2021 prek videokonference udeležil otvoritvenega 
dogodka Konference, ki je potekal v Evropskem parlamentu in na katerem so bili 
fizično navzoči predsednik Francije, predsednika in predsednica institucij EU, 
sopredsedujoči Izvršnega odbora, študenti in študentke Erasmus iz vseh držav ter 
okrog 300 državljanov in državljank EU. Francoski predsednik Emanuel Macron je 
povedal, da Evropa potrebuje nov demokratični navdih, kar je tudi cilj Konference. K 
sodelovanju v razpravi je povabil vse ljudi, tudi mlade. Široka razprava je po njegovih 
besedah namreč potrebna, da se EU lahko prilagodi izzivom, ki jo čakajo. Kot je 
dejal, so številne krize, nazadnje pa predvsem epidemija COVID-19, pokazale tako 
prednosti kot pomanjkljivosti Evrope. Po besedah portugalskega premiera Antonia 
Coste mora Evropa temeljiti na državljanih, če želimo, da bo imela prihodnost. Tako 
kot ostali govorci je poudaril, da posvetovanja ne smejo potekati samo v Bruslju, 
ampak na vseh ravneh. COVID-19 je bil po besedah predsednika Evropskega 
parlamenta Davida Sassolija pomembna lekcija za vse, tudi unijo. Na dogodku je 
spregovorila tudi predsednica Evropske komisije Ursula von der Leyen, ki je 
izpostavila, da je zelo pomembno, da se sliši tudi glas mladih. Prek video povezave 
so svoje prispevke predstavili tudi državljani in predstavniki civilne družbe. 
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* * * 

Srečanja Izvršnega odbora Konference o prihodnosti Evrope 
 

Izvršni odbor Konference o prihodnosti Evrope je kot operativno vodstvo Konference 
pristojen za vodenje Konference ter pripravo njenih sklepov. Predsedniška trojka 
COSAC, katere član je državni svetnik Kekec, ima v Izvršnem odboru status 
opazovalca. Državni svetnik Kekec se je doslej preko videokonference udeležil petih 
srečanj Izvršnega odbora. 
 
Dne 24. 3. 2021 se je državni svetnik Kekec udeležil ustanovnega zasedanja 
Izvršnega odbora, ki je bilo namenjeno uvodnim predstavitvam, izmenjavi mnenj o 
delovanju Konference ter predstavitvi osnovnih načel delovanja Izvršnega odbora in 
koncepta večjezične digitalne platforme. Vsi predstavniki, med njimi tudi državni 
svetnik Kekec, in opazovalci so podali kratke uvodne besede in potrdili svojo 
zavezanost vključujočemu in preglednemu sodelovanju ter uspehu Konference. 
Poudarili so, da Konferenca predstavlja edinstveni projekt, ki postavlja v ospredje 
evropske državljane in jim ponuja priložnost, da sporočijo, kakšno EU želijo. 
Udeleženci so izpostavili tudi, da mora Izvršni odbor delovati kot en sam subjekt. 
Predstavljena je bila večjezična digitalna platforma, ki naj bi se vzpostavila in začela 
delovati 19. aprila 2021. Udeleženci so platformo zelo dobro sprejeli in podprli njeno 
hitro vzpostavitev, podali pa so predloge glede širitve nabora področji, ki jih platforma 
ponuja in v katere bi se nato uvrščali posamezni dogodki v državah članicah, 
namenjeni dialogu z državljani. Izvršni odbor je razpravljal tudi o načinu izvedbe 
otvoritvenega dogodka Konference in o prvem plenarnem zasedanju Konference. 
 
7. 4. 2021 se je državni svetnik Kekec prek videokonference udeležil drugega 
zasedanja Izvršnega odbora Konference, na katerem je bila predstavljena končna 
različica večjezične digitalne platforme, nadgrajena in prilagojena v skladu s predlogi, 
podanimi na prvem zasedanju Izvršnega odbora. Dopolnjena razprava na platformi 
obsega sledeče teme: (1) podnebne spremembe in okolje; (2) zdravje; (3) močnejše 
in pravičnejše gospodarstvo, socialna pravičnost in delovna mesta; (4) EU v svetu; 
(5) vrednote in pravice, pravna država, varnost; (6) digitalna preobrazba; (7) 
evropska demokracija; (8) migracije; (9) izobraževanje, kultura, mladina in šport. 
Poleg tega lahko državljanke in državljani na podlagi pristopa od spodaj navzgor 
izpostavijo katero koli drugo vprašanje, ki se jim zdi pomembno. Platforma zagotavlja 
informacije o strukturi in delu Konference. Na voljo je v 24 jezikih in ni geografsko 
omejena, zato prek spletnih dogodkov omogoča sodelovanje ter izmenjavo zamisli in 
stališč med državljani iz celotne EU, vključno s tistimi, ki se nahajajo izven meja EU. 
Ključne zamisli in priporočila s platforme bodo prispevali k evropskim državljanskim 
forumom ter plenarnim zasedanjem, ki bodo podlaga za zaključke Konference. Na 
zasedanju Izvršnega odbora je bilo opisano tudi moderiranje večjezične digitalne 
platforme, namen katerega je omogočanje natančnega nadzora, da razprava ostaja 
znotraj parametrov Konference, boj proti lažnim novicam in sovražnemu govoru ter 
izključevanje morebitnih neustreznih vsebin iz analize. V analizo prispevkov na 
platformi je vpletena umetna inteligenca, s pomočjo katere se v prvi fazi 
prepoznavajo, razvrščajo in kategorizirajo ideje in predlogi. Moderatorska ekipa 
platformo stalno posodablja in z implementacijo sistema kvot dnevnih intervencij 
nadzoruje poskuse njene destabilizacije. Poleg tega lahko vsak uporabnik tudi sam 
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označi neprimerno vsebino. Pojasnjeno je bilo, da bo v primeru pritožb na delo 
moderatorjev zadeva predana Skupnemu sekretariatu. Udeleženci zasedanja so 
razpravljali tudi o Poslovniku Konference, ki je sestavljen iz treh poglavji: delovne 
metode Izvršnega odbora, udeležba državljanov in plenarno zasedanje Konference. 
V razpravi delovnih metod Izvršnega sveta, ki je sledila, je bilo glede vprašanja o 
načinu udeležbe opazovalcev pojasnjeno, da si v praksi prizadeva, da je Izvršni 
odbor čim bolj transparenten in vključujoč ter da se nadaljuje z dosedanjo prakso, da 
se na vse seje Izvršnega odbora vabi opazovalce iz Odbora regij, Evropskega 
ekonomsko-socialnega odbora in socialnih partnerjev. Glede sodelovanja pri 
pripravah na seje Izvršnega odbora je bilo pojasnjeno, da se bo na stalne in 
povabljene opazovalce obrnilo po potrebi. Odločeno je bilo, da niti predstavnikov, niti 
opazovalcev ni mogoče nadomeščati v smislu razprave ali glasovanja, pač pa zgolj 
pri udeležbi oziroma opazovanju zasedanj Izvršnega odbora. Sodelovanje organizacij 
civilne družbe ni predvideno. Glede možnosti vključevanja strokovnjakov je bilo 
pojasnjeno, da ta možnost obstaja, vendar je prioritetno sodelovanje državljanov. 
Sledila je razprava glede udeležbe državljanov in plenarnega zasedanja Konference. 
Med drugim so bila izpostavljena vprašanja glede udeležbe mladih, preglednosti in 
predstavitvi sklepov, mehanizma povratnih informacij, velikosti in sestave plenarnega 
zasedanja, vloge plenarnega zasedanja in pripravljenih sklepov, dogodkov za 
državljane, povezave med prispevki, prejetimi prek večjezične digitalne platforme, 
dnevnih redov plenarnih zasedanj ter sodelovanja držav kandidatk in drugih držav, ki 
so v tesnih odnosih z EU. Odločeno je bilo, da se bo o pripombah predstavnikov in 
opazovalcev razpravljalo v okviru naslednjega zasedanja in da bo Skupni sekretariat 
do naslednjega zasedanja pripravil osnutek besedila Poslovnika Konference. Na 
koncu so bili predstavljeni glavni vidiki otvoritvenega dogodka za Konferenco. 
  
Četrto zasedanje Izvršnega odbora Konference je prek videokonference potekalo 
tik pred otvoritvenim dogodkom 9. 5. 2021. Sopredsedujoči so predstavili Poslovnik 
plenarnega zasedanja Konference in poudarili, da besedilo predstavlja uravnotežen 
kompromis, ki spoštuje duh in črko skupne izjave ter je dokaz fleksibilnosti in med-
institucionalnega sodelovanja. Izvršni odbor je potrdil poglavje Poslovnika o 
plenarnem zasedanju Konference, s čimer se je potrdil celoten Poslovnik 
Konference. V nadaljevanju so bili udeleženci obveščeni, da večjezična digitalna 
platforma že vzbuja zanimanje in mora biti od sedaj naprej poudarek na delu, pri 
čemer bi morala biti Konferenca osredotočena na državljane in nacionalne dogodke 
ter odpreti razpravo med državljani in institucijami. Nekateri so menili, da bi morale 
imeti na plenarnem zasedanju močnejšo vlogo regije in mesta. Udeleženci so se 
strinjali, da gre za inovativno obliko Konference, ki združuje predstavniško in 
participativno demokracijo, in da je posledično treba biti ambiciozen, zagotoviti, da bo 
Konferenca prinesla dejanski rezultat ter prisluhniti različnim mnenjem.  
 
Državni svetnik Kekec se je šestega srečanja Izvršnega odbora Konference prek 
videokonference udeležil 19. 7. 2021. Obravnavana je bila dopolnitev Poslovnika 
Konference, in sicer povečanje števila delegatov lokalnih in regionalnih oblasti ter 
socialnih partnerjev na plenarnem zasedanju Konference. S strani opazovalcev je 
bilo ponovno izpostavljeno vprašanje nadomestnih članov, ki pa so ga 
sopredsedujoči odklonili. Sopredsedujoči so v nadaljevanju udeležence obvestili o 
dopolnitvi modalitet za organizacijo evropskih državljanskih forumov. Pri tem so 
izpostavili, da forumi združujejo raznolike državljane, ki bodo na treh sejah, katere 
spremljajo neodvisni strokovnjaki, pripravili priporočila. Poudarjeno je bilo tudi, da je 
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nujno treba zagotoviti transparentno izbiro ključnih vprašanj, ki jih bodo državljani 
obravnavali, saj je na večjezični digitalni platformi pri določenih temah objavljenih že 
več tisoč predlogov. Razprava se je razvila tudi glede delovnih skupin plenarnega 
zasedanja: sopredsedujoči so udeležencem pojasnili, da delovne skupine ne 
prevzemajo vodstvene vloge, ampak omogočajo premostitev dela med evropskimi 
državljanskimi forumi in plenarnim zasedanjem. Glede delovanja in vloge delovnih 
skupin je obstajalo nestrinjanje ne zgolj med Evropsko komisijo in Evropskim 
parlamentom, temveč tudi med državami članicami, pri čemer je bilo predstavljeno 
stališče Republike Slovenije, da mora biti njihova organizacija vitka, brez omejitve 
števila članov ter z avtonomijo predsednika posamezne delovne skupine glede 
organizacije njenega dela. Za konec so sopredsedujoči udeležence obvestili o 
skupnem komunikacijskem načrtu, ki povzema nove ukrepe za promocijo Konference 
na družabnih omrežjih in spletu ter preko oglaševalske kampanje. Opozorili so, da je 
potrebno poseči izven navadnih krogov in pospešiti promocijo. 
 
Zadnje, sedmo zasedanje Izvršnega odbora Konference je prek videokonference 
potekalo 20. 9. 2021. Glede večjezične digitalne platforme so sopredsedujoči 
udeležence opozorili na njeno šibko prepoznavnost in izpostavili, da mora še naprej 
omogočati neprejudicirano razpravo državljanov. Podane so bile informacije glede 
moderatorstva, ki je večinoma osredotočeno na administrativne posege. Predstavljen 
je bil tudi prvi izmed evropskih državljanskih forumov, na katerem je sodelovalo 200 
naključno izbranih državljanov iz vseh držav članic EU. Sopredsedujoči so pojasnili, 
da so državljani sestankovali v manjših skupinah, prisotni so bili tudi različni 
strokovnjaki. Cilj forumov je priprava priporočil za spremembo delovanja EU, in sicer 
najprej državljani izluščijo več osrednjih tem, o katerih bodo razpravljali, osnujejo 
priporočila ter nato izberejo 20 predstavnikov, ki bodo na plenarnih zasedanjih ta 
priporočila predstavili. Odprla so se vprašanja glede sodelovanja podjetnikov in 
članov Izvršnega odbora v evropskih državljanskih forumih v omejenem obsegu. 
Sopredsedujoči so predstavili tudi dnevni red za drugo plenarno zasedanje 
Konference in izpostavili, da si je treba prizadevati za čim več interaktivnosti. 
Udeležence je zanimala možnost sodelovanja držav članic Zahodnega Balkana, ki za 
plenarno sejo ni predvideno, ter načini poročanja, glede katerih je bilo odločeno, da 
ostanejo v pristojnosti posameznega stebra plenarnega zasedanja. Zasedanje je 
obravnavalo tudi delovne skupine, pri čemer so se mnenja udeležencev, vključno s 
sopredsedujočimi, o njihovem statusu zelo razlikovala. Medtem ko je Svet mnenja, 
da mora biti njihovo delovanje neformalno v izogib zasenčenju plenarnega zasedanja 
in da naj ne pripravijo uradnih dokumentov, je Evropski parlament izrazil stališče, da 
je treba zagotoviti pisno in ustno poročanje v smislu povzetka dela delovnih skupin. 
Po opravljeni razpravi so se sodelujoči zavezali, da bodo poiskali skupen dogovor o 
še nerešenih vprašanjih glede delovnih skupin. 

 
 

* * * 

Srečanja predsedniške trojke COSAC 
 
Kot predsednik Komisije za mednarodne odnose in evropske zadeve državni svetnik 
Kekec redno sodeluje tudi na srečanjih predsedniške trojke COSAC, katerim v času 
slovenskega predsedovanja Svetu EU sopredseduje s poslancem Državnega zbora 
Republike Slovenije mag. Markom Pogačnikom. Namen srečanj predsedniške trojke 
COSAC, ki jo poleg Slovenije trenutno sestavljata še Portugalska in Francija, je 
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usklajevanje stališč nacionalnih parlamentov kot enega izmed stebrov Konference in 
opazovalcev v Izvršnem odboru Konference. 
 
Državni svetnik Kekec se je dne 30. 3. 2021 prek videokonference udeležil sestanka 
članov trojke COSAC, pobudo za katerega je podalo takratno portugalsko 
predsedstvo. Namen sestanka je bila izmenjava stališč glede prvega zasedanja 
Izvršnega odbora Konference in oblikovanje enotnega stališča in pobud glede 
delovnih metod Konference. Člani trojke COSAC so se zavzeli za to, da so stalni 
opazovalci v Izvršnem odboru in sodelujejo na vseh njegovih zasedanjih. S tem 
namenom mora trojka COSAC prejeti ažurne in natančne informacije ter dokumente 
glede zasedanj Izvršnega odbora. Prav tako mora biti obveščena o vseh dejavnostih 
pred zasedanji Izvršnega odbora in njeni predstavniki morajo biti vključeni v vse 
zadeve, povezane z vlogo nacionalnih parlamentov. Med sestanki Izvršnega odbora 
morajo imeti člani trojke COSAC pravico razpravljati ter podati pobude, četudi kot 
opazovalci nimajo pravice glasovati. Kljub temu pa v primeru, da trojka COSAC izrazi 
nasprotovanje zadevi, ki jo obravnava Izvršni odbor in se nanaša na institucionalna 
vprašanja, skupne pristojnosti EU in držav članic ali izključno pristojnosti držav članic, 
se odločitev o njej preloži na naslednjo sejo Izvršnega odbora ter se ji s tem 
omogočiti posvetovanje z ostalimi nacionalnimi parlamenti. Iz posebej utemeljenih 
razlogov imajo člani trojke COSAC pravico imenovati nadomestnega predstavnika 
zadevnega parlamenta za posamezne seje Izvršnega odbora. Trojka COSAC je 
izrazila željo, da vsak nacionalni parlament na Konferenci kot polnopravni člani 
zastopajo štirje predstavniki, torej v enakem številu in z enakimi pravicami kot člani 
Evropskega parlamenta. Te pravice zajemajo glasovalno pravico, pravico do 
razprave, pravico postavljati vprašanja, pravico ustno in pisno vlagati pobude ter 
amandmaje. 
 
Predsedniška trojka COSAC je odgovorna tudi, da preostale člane COSAC obvešča 
o dogajanju na zasedanjih Izvršnega odbora Konference in se z njimi posvetuje 
glede stališč nacionalnih parlamentov. Državni svetnik Kekec se je tako kot član 
predsedniške trojke COSAC 12. 5. 2021 prek videokonference udeležil skupnega 
sestanka s preostalimi člani COSAC-a. Člani trojke COSAC so udeležence obvestili o 
poteku četrtega zasedanja Izvršnega odbora, in sicer o doseženem kompromisu 
glede Poslovnika Konference, načrtovanem obsegu plenarnih zasedanj, imenovanju 
delegacij nacionalnih parlamentov, odločitve, da se imenovanja nadomestnih članov 
ne dopusti, dostopanja do gradiv in dokumentov ter sestave evropskih državljanskih 
forumov. Prav tako je državni svetnik Kekec 16. 7. 2021 preko videokonference 
sopredsedoval sestanku članov COSAC-a pred šestim srečanjem Izvršnega odbora. 
Srečanje je bilo namenjeno razpravi dnevnega reda zasedanja Izvršnega odbora, ki 
je obsegal predlog za spremembo Poslovnika Konference (povečanje števila lokalnih 
in regionalnih zastopnikov ter družbenih partnerjev), dodatne informacije o 
dopolnjenih modalitetah za organizacijo evropskih državljanskih forumov, informacije 
o delovnih skupinah in informacije o skupnem komunikacijskem načrtu. Predstavitvi 
dnevnega reda je sledila odprta razprava, v kateri so predsedniki odborov več držav 
članic EU izrazili svoje mnenje glede predlaganega dnevnega reda, trojka COSAC pa 
jih je v nadaljevanju predstavila Izvršnemu odboru Konference. 
 
Poleg opisanih sestankov se je državni svetnik Kekec udeležil tudi srečanj dveh 
stebrov Konference, in sicer predsedniške trojke COSAC kot predstavnice 
nacionalnih parlamentov in Evropskega parlamenta. Do teh sestankov je prišlo na 
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pobudo in vabilo člana Izvršnega odbora Konference, evropskega poslanca Guya 
Verhofstadta. Prvi izmed opisanih sestankov je potekal 30. 3. 2021 prek 
videokonference, na njem pa so udeleženci izmenjali stališča o poteku prvega 
zasedanja Izvršnega odbora. Člani trojke COSAC so izpostavili predlog, da bi imeli 
nacionalni parlamenti na Konferenci minimalno 108 predstavnikov, kar je Verhofstadt 
podprl z utemeljitvijo, da je treba zagotoviti, da je zastopništvo nacionalnih 
parlamentov spolno in politično uravnoteženo. Prav tako so se udeleženci sestanka 
strinjali, da morajo imeti opazovalci v okviru Izvršnega odbora enak status kot stalni 
člani, z izjemo glasovalne pravice. Dogovorili so se, da se pobude glede delovnih 
metod Konference, ki so jih na predhodnem sestanku so-oblikovali člani trojke 
COSAC, naslovi na sopredsedujoče Izvršnemu odboru, ki jih bo v kar največji možni 
meri upošteval. Naslednji sestanek teh dveh stebrov Konference je prav tako prek 
videokonference potekal 9. 5. 2021, pred četrtim zasedanjem Izvršnega odbora in 
otvoritvenim dogodkom Konference. Udeleženci so si izmenjali stališča o doseženem 
kompromisu glede vsebine Poslovnika Konference in plenarnega zasedanja 
Konference. Verhofstadt je poudaril, da je dosežen kompromis zelo uravnotežen in 
pošten ter znak dobrega sodelovanja med institucijami, članom trojke COSAC pa se 
je zahvalil za podporo. V enaki zasedbi so se udeleženci ponovno sestali 18. 6. 2021 
pred prvim plenarnim zasedanjem Konference, ko so se dogovarjali o potencialnih 
kandidatih za vodenje dveh delovnih skupin. Prav tako so se znova sestali 13. 10. 
2021 pred drugim plenarnim zasedanjem Konference, ko je Verhofstadt predstavil 
pobudo, da se pred decembrskim plenarnim zasedanjem vzpostavi neposredna 
povezava med 108 delegati Evropskega parlamenta in 108 delegati nacionalnih 
parlamentov, to idejo pa so člani trojke COSAC tudi podprli. Udeleženci so si 
izmenjali informacije glede razdelitve delegatov v delovne skupine, predsedovanja 
delovnim skupinam in dosedanji organizaciji nacionalnih oziroma regionalnih 
dogodkov Konference, poudarili pa so tudi, da je treba Konferenco še intenzivneje 
promovirati. Soglasno so se strinjali, da je Konferenco potrebno zaključiti s 
konkretnimi rezultati. 
 
Zadnje srečanje trojke COSAC je prek videokonference potekalo 18. 10. 2021, pred 
drugim plenarnim zasedanjem Konference. Glavni namen srečanja je bila uskladitev 
članov trojke COSAC glede razdelitve delegatov nacionalnih parlamentov v devet 
delovnih skupin, ki so z delom pričele v sklopu drugega plenarnega zasedanja, in 
glede določitve predsedujočih dvema delovnima skupinama o migracijah in digitalni 
preobrazbi. Na srečanju so člani trojke COSAC potrdili razdelitev delegatov v delovne 
skupine, kot jo je predlagalo slovensko predsedstvo, in sicer na podlagi treh 
preferenc delegatov ter upoštevajoč načelo enega predstavnika države v posamezni 
delovni skupini. Prav tako so preostali člani trojke COSAC podprli predlog 
slovenskega predsedstva, da se na podlagi interesa za predsedovanje delovnim 
skupinam, izraženega s strani več delegatov, vzpostavi rotacijsko sopredsedovanje 
delovnim skupinam pri čemer so sopredsedujoči izbrani upoštevajoč načela spolne 
uravnoteženosti in uravnoteženosti med evropskimi političnimi skupinami. 

 
 

* * * 

Plenarna zasedanja Konference o prihodnosti Evrope 
 

Prvo plenarno zasedanje Konference je potekalo 19. 6. 2021 v hibridni obliki. 
Državni svetnik Kekec se je zasedanja udeležil na daljavo. Po uvodnih izjavah 
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sopredsedujočih Izvršnega odbora so predstavniki in državljani razpravljali o namenu 
Konference in o tem, kaj pričakujejo od nje, pa tudi od evropskih državljanskih 
forumov, nacionalnih forumov in dogodkov ter večjezične digitalne platforme. 
Sopredsedujoči so pozdravili prvo prireditev za evropske državljane, ki je potekala 
17. junija v Lizboni na Portugalskem. Osrednja tema drugega dela plenarnega 
zasedanja Konference so bile postopkovne zadeve, med drugim koledar plenarnih 
zasedanj, evropski državljanski forumi in prireditve za evropske državljane. 
Predstavniki evropskih državljanskih forumov se bodo sestali septembra in oktobra. 
Na podlagi prispevkov državljanov, zbranih na večjezični digitalni platformi, bodo 
pripravili predloge za prihodnje plenarne razprave, pa tudi sklop priporočil, ki bodo 
osnova za nadaljnje ukrepanje EU. Konferenca želi mladim nameniti kar največ 
prostora, s tem pa se nadaljujejo priprave na evropsko prireditev za mlade, ki jo bo 8. 
in 9. oktobra organiziral Evropski parlament.  
 
Drugega plenarnega zasedanja Konference, ki je potekalo 22. in 23. 10. 2021, se 
je državni svetnik Kekec udeležil v Strasbourgu kot član delegacije Republike 
Slovenije skupaj s poslancema Nikom Prebilom in mag. Brankom Grimsom. V sklopu 
tega dogodka, ki je imelo izrazito vsebinsko obliko, je državni svetnik Kekec 
sopredsedoval srečanju predstavnikov nacionalnih parlamentov kot enemu izmed 
stebrov Konference, sodeloval v delovni skupini o podnebnih spremembah in se 
udeležil drugega plenarnega zasedanja.  
 
Srečanje stebra nacionalnih parlamentov držav članic EU je potekalo 21. 10. 2021 
kot pripravljalni sestanek pred drugim plenarnim zasedanjem Konference, na 
katerega so bili povabljeni vsi člani delegacij nacionalnih parlamentov za plenarna 
zasedanja Konference. Namen srečanja sta bili vsebinska in organizacijska priprava 
na srečanja delovnih skupin in plenarno zasedanje Konference. Slovensko 
predsedstvo je predstavilo seznam razpravljavcev za delegate nacionalnih 
parlamentov na plenarnem zasedanju, kateremu ni bilo izraženo nasprotovanje. Pri 
razpravi o poteku dela v delovnih skupinah in na plenarnem zasedanju so delegati 
izrazili različne komentarje in predloge, katere bo slovensko predsedstvo pred tretjim 
plenarnim zasedanjem posredovalo sopredsedujočim in sekretariatu Konference. 
Udeleženci so izpostavili, da je časa za razpravo na plenarnem zasedanju občutno 
premalo, da bi razprava na plenarnih zasedanjih morala potekati v obliki prave in 
iskrene debate, ne zgolj kot dolg seznam govorcev, ter da bi morali delegati, ki zaradi 
časovnih omejitev pri razpravi ne morejo dobiti besede, imeti možnost pisnih 
prispevkov. V nadaljevanju je slovensko predsedstvo predstavilo sestavo in izbor 
predsedujočih delovnima skupinama o migracijah in digitalni preobrazbi. Med 
delegati je bilo izraženih nekaj pripomb, slovensko predsedstvo pa je upoštevalo 
tiste, proti katerim ni bilo izraženega nasprotovanja, in soglasno sprejeto odločitev 
poslalo sopredsedujočim in Sekretariatu Konference. V razpravi so bili izraženi še 
drugi komentarji, in sicer, da informacije in program dela v okviru delovnih skupin 
prihajajo prepozno in onemogočajo ustrezno pripravo, da mora biti delo delovnih 
skupin javno in transparentno ter da mora biti jasneje določena struktura dela znotraj 
delovnih skupin. V zaključku srečanja so delegati izpostavili še dodatne predloge, 
povezane s Konferenco. Za nadaljnja srečanja stebra nacionalnih parlamentov so 
predlagali možnost poročanja in predstavitev pogledov o prihodnosti EU iz 
posameznih držav članic, s čimer se je slovensko predsedstvo strinjalo. Izpostavljena 
je bila ideja, da se nacionalnim parlamentom dodeli status opazovalca v evropskih 
državljanskih forumih. Predlagano je bilo tudi, da se pri oblikovanju skupnih rešitev v 
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okviru stebra nacionalnih parlamentov za sopredsedujoče Konference oblikuje 
skupno pismo, ki ga podpišejo vsi predstavniki delegacij nacionalnih parlamentov. 
 
V petek, 22. 10. 2021 se je državni svetnik Kekec udeležil delovne skupine o 
podnebnih spremembah. V razpravi, pri kateri so sodelovali delegati nacionalnih 
parlamentov, Sveta EU, Evropske komisije ter Evropskega parlamenta in državljani 
EU, je bilo izpostavljenih več pomembnih težav, izzivov in idej. Kot eden izmed 
načinov za obvladovanje podnebnih sprememb je bila poudarjena ne le večja raba 
obnovljivih virov energije, temveč tudi varčevanje z energijo na vseh področjih, ne 
zgolj na ravni posameznih gospodinjstev. Več razpravljavcev je izpostavilo, da mora 
EU osnovati in implementirati takšno podnebno politiko, ki bo socialno vzdržna in 
etično sprejemljiva za prav vse EU državljane, učinkovita v vseh delih Evrope in ne 
bo povzročala bremena za tiste, ki so v najranljivejšem družbeno-ekonomskem 
položaju. Člane delovne skupine je nagovoril tudi državni svetnik Kekec, ki je 
poudaril, da je ključna vloga delovne skupine ta, da oblikuje zaključke, ki so nekaj 
inovativnega in imajo dodano vrednost. V nadaljevanju je povedal, da je ustrezna 
podnebna politika še posebej potrebna za področja, kot so proizvajanje energije, 
industrija, transport in pridelava hrane. Državni svetnik Kekec je zaključil z mislijo, da 
lahko podnebno nevtralnost dosežemo le z povečano uporabo obnovljive energije, 
boljšo energetsko učinkovitostjo, čistejšim transportom, bolj zeleno pridelavo hrane, 
krožnim gospodarstvom, boljšim upravljanjem z gozdovi, zaščito ekosistemov ter 
vlaganjem v raziskovanje in razvoj. Pri tem je ključnega pomena izobraževanje 
mlajših generacij. 
 
Na plenarnem zasedanju v soboto, 23. 10. 2021, so v prvem delu predsedujoči 
Konference in predstavniki evropskih državljanskih forumov predstavili delovanje in 
ugotovitve forumov, nato pa so predstavniki evropskih državljanskih forumov opisali 
pretekle dogodke, ki so v sklopu Konference potekali na nacionalni ravni. 
Predstavljeno je bilo delovanje dogodka za evropsko mladino ter uporaba večjezične 
digitalne platforme Konference. Osrednje sporočilo plenarnega zasedanja je 
nedvomno bilo to, da je poglobljen razmislek o evropski prihodnosti, še posebej z 
intenzivnim vključevanjem mladih, ključnega pomena, da skupaj zgradimo boljšo EU. 
 
 
 

Bojan Kekec, l.r. 
 
 
 
 
Pripravila: mag. Katarina Živec    
 
 
 
 


